
Sonemøte for Nordmøre og Romsdal – Træffsalen 

27.februar 2024  
 
Til stede:  
Elnesvågen, Gossen, Kristiansund, Midsund, Molde, Rival, Skåla, Sunndal, Træff og 
Vestnes Varfjell. 
 
Klubbrådgiver Bjørn Marius Rørvik, Sonekontakt Merete Viddal, Teamleder Dommer 
Egil Horsgård og Seksjonsleder Klubbservice Kristian Valstad. 
 

Agenda for møtet er: 

- Velkommen 
- Seriereglementet 24/25 
- Anleggsarbeid i Region Nord  
- VM 23 og håndballforum 
- Lokale saker 
- Dommer i M&R, er dette en takknemlig oppgave? 
- Informasjonsflyt, Sonemøtet - klubbstyret - lagsapparatet 
- Resultatfokus eller utviklingsfokus i barnekamper 
- Forberedelser til kommende sesong, påmelding/frister osv 
- Eventuelt 
 
 
 

Velkommen 
Presentasjon av de som deltok på møtet. Alle sa litt om hvordan det står til i sin klubb 
og stoda generelt.  
 
 
 

Seriereglement 24/25. 
Viktige frister og datoer ble gjennomgått. 
 
Presisering etter spørsmål: tetting av oppståtte hull i hall på kampdager blir det ikke 
gebyr på (f.eks flytte en kamp et par timer). Dette kan omberammes av 
arrangørklubb.  
 
Åpningscupen i Trondheim i september er for J/G20 og lavere, ikke senior. 
Kristiansund kommer til å arrangere åpningscup helga 30.aug – 1.sept.  
 
Regionserie: 
Lagene/klubbene det gjelder blir invitert til å være med på evalueringsmøtet i april. 
 
NB! Tirsdag 14.mai: avdelingsoppsettsmøte på Vestnes, sammen med Sunnmøre. 
 
 
 
 



- Spillesystem 
J/G 11 og 12: 
Få lag som gjennomfører utgruppert forsvar i 11- og 12-årsklassen.  
Noen mener dette ikke bør tas bort. Likevel viktig at trenerne tenker at de kan kjøre 
utgruppert forsvar, for det er fortsatt lov.  
 
 

- Tematurneringer 
Turneringer med ulikt fokus hver gang, f.eks kontringsspill, utgruppert forsvar osv kan 
være et positivt bidrag. I tillegg et opplegg med fokus på dommerutvikling på samme 
turnering.  
 
Ekstradager/ekstrahelger som er temabasert bør i tilfelle gjennomføres sammen med 
Sunnmøre, slik man møter flere/andre lag enn man gjør i lokal serie.  
 
 

- Omberamming 
Det er de som vil flytte kamper som skal sende omberammingssøknaden! 
 
 

- Dommer i Region Nord 
Dommerutdanning: 
DBH – opp til og med 12 år 
D1 – opp til og med 14 år 
 
Bør ha faste par som skal følges opp av dommerutviklere. Veldig mye bytting av 
dommermakkere som generelt gir mindre utvikling. Er det mulig, sett opp de faste 
parene fremfor at de blir satt opp med noen andre.  
 
 

- Dommerkvote 
Alle barnehåndballdommerne teller som èn på kvota. 
D1, aktive dommerkontakter og dommerutviklere teller alle på kvota.  
 
 

- Gebyrer 
Kan lavere gebyr føre til flere omberamminger? Noen skeptisk til lavere gebyr, men 
håper uken i november med gebyrfri omberamming skal motvirke dette.  
Positivt mottatt at summen går ned til 1000,- fremfor 2000,- 
Forslag om at NHF må se på alle sine gebyrer som klubbene blir fakturert på. Stor 
sum som går til NHF fra klubbene. Påmelding av lag til seriespill er nok en stor del av 
denne kostnaden.  
 
 
 

Anleggsarbeidet region Nord 
Jobbes for gratis halleie. 
Årølia skole – her er visst prosjektet om å bygge ny hall blitt byttet ut med at en 
gymsal er bygd. Ble nevnt at det ikke er et hett prosjekt lenger at det skal bygges ny 
hall i Årølia.  



Håndballforum 2024/2025 
Januar 2025, i forbindelse med Gjensidige Cup. 
 
 

Lokale saker 
 

- Påmelding 
Kan det presiseres bedre hvordan man melder på lag i 15- og 16-års seriene? 
Bra om vi kan rydde opp i forkant av serieoppsettsmøtet hvilke lag som skal stå i 
hvilken serie, slik det blir enklere å fordele lag i de ulike puljene. I fjor var det flere lag 
som hadde meldt seg på både til kvalik og til lokal serie, slik det ble dobbeltbooking. 
Viktig at alle er trygg på hvordan dette fungerer i praksis. 
 
 

- Kontaktinformasjon 
Husk å ha riktig kontaktinformasjon til de ulike lag, da dette vil forenkle all kontakt 
mellom klubbene ved behov. Når serieoppsettet er klart og klubber skal begynne å 
omberamme kamper er det viktig at en får tak i riktig kontaktperson med en gang. 
Dette må hver enkelt klubb passe på.  
 
Sjekk ut om det er råd å få informasjon angående konfirmasjonsundervisning, 
konfirmasjonsleir og lignende tidlig, for så å legge inn datosperrer på disse tidene. 
Kanskje unngår man ekstra omberamminger om man finner ut dette tidlig.  
  
Husk: Et lag kan KUN være antilag med et annet lag! 
 
 

- Miniturneringer 
Status i sonen: 
Kristiansund avlyst, ble for få lag påmeldt.  
Sunndal få påmeldte, men ble gjennomført ved hjelp av en stor andel egne lag.  
 
Hva er årsaken til at det ikke meldes på så mange lag her? Er det for hyppige 
turneringer eller at noen begrunner det med lang reiseavstand? Begge deler er nok 
årsak, men det er synd at det blir slik. Husk at veien er like lang begge veier!  
 
Skal vi gå tilbake til at vi arrangerer annethvert år, slik at det vil bli ca 6 turneringer fra 
oktober til og med mars eller fortsette med at alle kan ha turnering om de ønsker det?  
Vedtatt på sonemøtet å bruke modellen fra 2022/2023, altså at det blir ca 6 
turneringer gjennomført per sesong. Bjørn Marius avgjør hvilke klubber som skal 
arrangere turneringer neste sesong, og vil ta utgangspunkt i mailene han får fra 
klubbene angående dette.  
 
Mini sesongen 2024/2025 
E-post sendes ut til alle klubbene der de får i oppgave å sende tilbakemelding om de 
ønsker å arrangere turnering kommende sesong eller vente til sesongen 2025/2026, 
og om arrangementet blir for jenter og/eller gutter og/eller mixlag.  
Viktig å huske på klubber som kun har noen få aktive gutter, de greier kun å stille 
mixlag. I alderen 6 og 7 år er ikke forskjellen så stor, men på 8 år merker man 
forskjellen bedre.  



Er det 4 gutter eller flere, bør man kanskje prioritere å la de få spille mot andre 
guttelag/delta på turneringer for guttelag. 
 
Oppsettet for miniturneringer spikres 14.mai. 
 
 

- Resultat/utvikling i kamper 
Store tap kan føre til at barn og unge slutter å spille håndball. 
De voksne på benkene på begge lag har en viktig oppgave her. 
 
Noen mener forskjellene blir større og større fordi mange lag trener mindre håndball 
enn før, og det fører gjerne til stor forskjell mellom lagene. Mange lag har også 
spillere som holder på med ulike idretter, som for eksempel fotball. Disse lagene 
trener gjerne ikke håndball mer enn litt over halve året. Kan være veldig vanskelig å 
utjevne denne forskjellen. Hvordan få jevnere kamper når forskjellene blir så store? 
Det kan føles litt urettferdig for de lagene som er veldig gode og som trener håndball 
flere ganger i uken hele året.   
 
Flere er enige om at det ikke alltid er det å tape med store siffer som er verst, det er 
verre med kamper der det er stygt spill og dårlige holdninger blant både motspillere 
og de voksne på benken. Kommentarer fra motspillere på motsatt lag om hvor «lett» 
ting er eller hvor dårlige motstanderne er, sårer mer enn et stort tap resultatmessig. 
 
Trenere/lagledere har en viktig oppgave i å skape en god atmosfære rundt kampene. 
Om dommerne er unge og forsiktige med å blåse i fløyta, skal ikke dette utnyttes av 
lagledere ved at de ikke korrigerer spillerne sine som gjør ureglementære handlinger.  
 
Husk! Alle klubber er pålagt å ha Fairplay-vert under sine arrangement.  
 
 

- Trenerkurs 
Digital kursing til trenere som holder på med barnehåndball.  
Tips alle i klubben om handball.no sine sider som handler om håndballtrening. Her 
finner man mye inspirasjon og øvelser som kan brukes av alle.  
 
 

- Dommeren sin hverdag  
Viktig med rekruttering, og ivaretakelse av dommere som kommer i DIN hall. 
Vi fikk se eksempel av velkomsttalen man blir møtt med før kamp i Giskehallen. Dette 
er en tale som virker preventivt, var alle enige om.  
 
Fairplayverten har sin spesifikke rolle. Viktig med rett fokus, og at verten vet hvilken 
rolle de har. Han/hun skal for eksempel ikke stå i kiosk og ha andre oppgaver i tillegg.  
 
Hvordan er det med oppfølging av dommere som har tatt Dommer 1? 
Bjørn Marius informerer hvordan gangen og oppfølgingen av dommere er.  
 
Regelprøver for dommere?  
Det ligger regelprøver inne på hjemmesida til NHF. Her kan man ta prøver hver 
måned, og de er tilpasset nivået man er på.  



Hva med Dommertrinn 1-kurs utenom sesong? Er det mulig? 
Dette er et stort ønske. Ønsket er før sommer, men det er ikke gunstig. Det bør i 
tilfelle bli holdt kurs i august/september, rett før sesongstart. 
 
 

- Informasjonsflyt 
Viktig at rett informasjon kommer frem til rett person. Noen er helt fersk i dette gamet 
og man kan ikke ta for gitt at ting som er innarbeidet for de mer erfarne blir 
videreformidlet til nye som bidrar. Informasjon må deles med de det gjelder i klubben.  
 
 

- Klubbhuset 
Klubbrådgiver har signert kontrakt med flere klubber, og ønsker selvsagt at flere 
klubber tar kontakt for å signere.  
https://www.handball.no/regioner/nhf-sentralt/utvikling/klubbhuset/ 
 
 

Eventuelt 
 

- Talentutvikling/samlinger 
Hva med å få midler til å drive dette mer lokalt? 
Karen Sofie Godø fra Elnesvågen hadde et meget godt innlegg om dette, og ble 
oppfordret til å skrive ned sine tanker og meninger og sende det på mail til 
sonekontakt eller klubbrådgiver, som så videreformidler dette videre.  
 
 

- Musikk i hallene 
Noen klubber har opplevd litt dårlig stemning i forbindelse med hvem som skal spille 
musikk under oppvarming før kamper og under selve kampene i enkelte haller.  
 
Deltakerne på sonemøtet var nokså enige om at hjemmelaget bør ha ansvar for å 
spille musikk om de har anlegg og ønsker å spille. Gå gjerne i dialog med 
hjemmearrangør om dette i forkant av oppvarming når dere kommer i hallen, så 
finner man lett ut hvem som spiller musikk.  
 
Altså: 
Det bør ikke foregå en kamp om hvem som styrer musikken i en hall.  
Hjemmelaget har dibs. 
Spilles det musikk ved scoring, bør det selvsagt spilles når begge lag scorer mål.  
 
Felles mål: Lag god stemning i hallene ☺  
 

https://www.handball.no/regioner/nhf-sentralt/utvikling/klubbhuset/

